
PROTOKÓŁ Nr XXIII/2020

z przebiegu XXIII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 30 czerwca 2020 r.

od godziny 1200 do 1443 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku - lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzyska,

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk,

Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

Rafał Głyżewski – Podinspektor ds. promocji

Adam Smełsz – Inspektor ds. informatyki, 

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku sesji.

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

6. Raport o stanie Gminy Wyrzysk za 2019 rok:

1)  przedstawienie raportu;

2)  debata nad raportem;

3)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Wyrzyska  wotum  zaufania  za 

2019 rok.

7. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2019 rok:

1) przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Wyrzysk za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;

2)  opinia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  o  sprawozdaniu  z  wykonania 

budżetu Gminy Wyrzysk za 2019 rok;
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3)  dyskusja  nad  przedstawionym  sprawozdaniem  finansowym  i  sprawozdaniem  z 

wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk  za  2019  rok  wraz  z  informacją  o  stanie  mienia 

komunalnego;

4)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2019 rok.

8.   Absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2019 rok:

1)  przedstawienie  wniosku Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Wyrzysku w sprawie 

udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  Gminy 

Wyrzysk za 2019 rok;

2)  opinia  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Poznaniu  o  wniosku Komisji  Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z 

tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2019 rok;

3)  poddanie  pod głosowanie  wniosku Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w Wyrzysku 

w sprawie  udzielenia  absolutorium Burmistrzowi  Wyrzyska z  tytułu  wykonania  budżetu 

Gminy Wyrzysk za 2019 rok - uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Wyrzyska za 2019 rok. 

9.   Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2020 r.;

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na 

lata 2020-2030;

3)udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na realizację zadania inwestycyjnego 

pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 1192P na odcinku Wyrzysk Skarbowy – 

Gleszczone - III etap”;

4)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i 

Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  na 

2020 rok;

5) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu w trybie bezprzetargowym na czas 

nieoznaczony z dotychczasowym najemcą nieruchomości;

6) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku 

za I półrocze 2020 roku;

7) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2020 roku;

8)  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  na 

II półrocze 2020 roku;
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9)  przyjęcia  planu pracy Komisji  Spraw Społecznych  i  Bezpieczeństwa Rady Miejskiej 

w Wyrzysku na II półrocze 2020 roku;

10)  przyjęcia  planu pracy Komisji  Finansów i  Rozwoju  Gospodarczego Rady Miejskiej 

w Wyrzysku na II półrocze 2020 roku;

11)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  Rady  Miejskiej 

w Wyrzysku na II półrocze 2020 roku.

     10. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

      11. Wolne głosy.

      12. Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad. 1 Otwarcie sesji.

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku –  Roman 

Łuka, który na wstępie bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości. 

Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło 

14 radnych, tj. 93,3 % ustawowego składu organu. 

Nieobecny: radny Piotr Radwański.

Ad. 3 Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący Rady przedstawił poszczególne punkty porządku obrad, a następnie zapytał, czy do 

przesłanego porządku obrad są uwagi, bądź propozycje zmian?

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  poprosiła  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad 

w  punkcie  9 –  Rozpatrzenie  projektów  uchwał  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku,  następujących 

projektów uchwał:

1) jako ppkt.  5  projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Wyrzysk na rok szkolny 2020/2021;

2)  jako  ppkt.  6 projektu  uchwały  w sprawie  określenia  zasad  udzielania  i  rozmiaru  obniżania 

tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych 

i  opiekuńczych  nauczycielom,  którym  powierzono  stanowiska  kierownicze  w  szkołach 

i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Wyrzysk oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust 3 ustawy Karta Nauczyciela;
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3)  jako  ppkt.  7 projektu  uchwały  w  sprawie  zniesienia  formy  ochrony  przyrody  z  drzewa 

stanowiącego część alei dębowej – pomnik przyrody.

W związku  z  powyższym Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  rozszerzenia 

porządku obrad i wprowadzenia projektów uchwał zaproponowanych przez Bogusławę Jagodzińską 

– Burmistrz Wyrzyska. 

W związku z powyższym Przewodniczący poddał  pod głosowanie rozszerzenia porządku obrad 

poprzez  dodanie  w  pkt.  9  jako  ppkt.  5  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  średniej  ceny 

jednostki paliwa w Gminie Wyrzysk na rok szkolny 2020/2021;  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz 

Aleksander Napierała, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański.

Następnie  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  rozszerzenia  porządku  obrad 

poprzez dodanie w pkt. 9 jako ppkt. 6 projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i 

rozmiaru  obniżania  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dydaktycznych, 

wychowawczych  i  opiekuńczych  nauczycielom,  którym powierzono  stanowiska  kierownicze  w 

szkołach  i  przedszkolach  prowadzonych  przez  Gminę  Wyrzysk  oraz  ustalenia  tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy 

Karta Nauczyciela;  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz 

Aleksander Napierała, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.
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NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański.

W następnej kolejności Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  rozszerzenia porządku obrad 

poprzez  wprowadzenie  w  pkt.  9  jako  ppkt.  7  -  projektu  uchwały  w  sprawie  zniesienia  formy 

ochrony przyrody z drzewa stanowiącego część alei dębowej – pomnik przyrody.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz 

Aleksander Napierała, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański.

Następnie  Przewodniczący  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  porządku  sesji  wraz 

z autopoprawkami.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz 

Aleksander Napierała, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański.

Ad. 4 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady  poinformował, że protokół zwyczajowo dostępny jest do wglądu w biurze 

Rady,  a  także  przed  Sesją  i  była  zatem możliwość  zapoznania  się  z  jego  treścią.  W związku 

z powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?
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Uwag nie zgłoszono.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia 

protokołu z XXII sesji, która odbyła się 29 maja 2020 r. .

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański.

Ad. 5 Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

Uzupełniając  przedłożone  sprawozdanie Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  

poinformowała,  że  w  dniu  29  lipca  uczestniczyła  w  Zgromadzeniu  Związku  Międzygminnego 

PRGOK, w trakcie  którego podjęto uchwałę na wniosek, który złożyła o rezygnacji  w pracach 

Zarządu. Spowodowane jest to tym, iż od 1 stycznia w Gminie Wyrzysk będą prowadzili własną 

gospodarkę,  a  że  podczas  Walnego  Zgromadzenia  nastąpiło  podjęcie  uchwały  o  udzieleniu 

absolutorium Zarządowi za 2019 rok uznała, że jest to właściwy moment, aby wycofać się z pracy 

Zarządu. Drugim powodem jest to, że w tej chwili przygotowywany jest nowy przetarg i nowa 

specyfikacja  na  odbiór  i  zagospodarowanie  odpadów w Związku  Międzygminnym i  doszła  do 

wniosku,  że  w  Zarządzie  powinny  pracować  osoby,  które  bezpośrednio  są  zainteresowane 

tą  tematyką  od  1  stycznia  2021  r.  Pani  B.  Jagodzińska  poinformowała,  że  Związek  będzie 

podzielony na sektory, które będą miały prowadzone osobne postępowania przetargowe na odbiór 

i  zagospodarowanie  odpadów.  Sektor  I  tworzyć  będzie:  Krzyż,  Drawsko  i  Wieleń,  sektor  II  - 

Czarnków i Ujście, sektor III - Miasteczko, Białośliwie, Wysoka, Kaczory, sektor IV - Jastrowie, 

Krajenka, sektor V - Miasto i Gmina Piła. Jak radni wiedzą, jest to realizacja wniosku formalnego,  

który złożyła na jednym z posiedzeń Walnego Zgromadzenia o podział obszaru Związku na sektory 

dotyczące wywozu i zagospodarowania odpadów.

Radny Stefan Wełniak powiedział, że Pani Burmistrz spotkała się z Komendantem Policji oraz Panią 

Komendant  Straży  Miejskiej.  Przypomniał,  że  na  sesji  28  maja  złożył  dwa  wnioski.  Pierwszy 
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wniosek  tj.  barierki  przy  ul.  Głównej  w  Osieku  n/Notecią.  Ustosunkował  się  do  tego  Zarząd 

Wojewódzki,  ponieważ są właścicielami  i  mają takie  prawo,  natomiast  nie  może się  zgodzić z 

odpowiedzią  (myśli,  że  było  to  przedmiotem  rozmów  z  Komendantem  Policji  oraz  Panią 

Komendant  Straży  Miejskiej,  że  pracownicy  sklepu  mają  donosić).  W  piśmie  zaznaczono, 

że: „W przypadku zauważenia wykroczenia wynikającego z przepisów prawa o ruchu drogowym 

problem należy  zgłosić  do  Straży  Miejskiej,  w godzinach  pracy,  lub  policji  całodobowo,  gdyż 

niemożliwe jest patrolowanie jednego miejsca przez całą dobę”. Radny zapytał, który pracodawca 

będzie zatrudniał pracownika,  który będzie donosił  na swojego klienta? Uważa, że wybiegło to 

poza normę etyczną i  moralną,  gdyż pracodawca,  który prowadzi  tą  działalność chce  mieć  jak 

najwięcej  pieniędzy,  a  że  stawiają  tam  samochody  to  jest  to  inna  sprawa.  Następnie  radny 

powiedział, że odpowiedz, którą otrzymał odnośnie ul. Bohaterów jest nieprawdą ze względu na to, 

że ul. Bohaterów jest własnością gminy i to że będzie opracowywany projekt w związku z szybkim 

ruchem pociągów to może potrwać jeszcze dwa, trzy lata, a problem jest natury codziennej. Na 

ciągu pieszym został zrobiony lat wstecz parking przy skrzyżowaniu, który według radnego jest 

niezgodny z prawem. Ludzie, którzy idą od strony przedszkola lewą stroną muszą zejść na jezdnię, 

a parking od strony ul. Głównej, wjazd na ul. Bohaterów zasłania całkowicie manewry wykonania 

skrętu w prawo. Kończąc Pan S. Wełniak powiedział,  że myśli,  iż wystarczyła by dobra wola i  

zrozumienie  oraz  postawienie  znaku „Zakaz  parkowania”.  Radny poprosił,  aby Pani  Burmistrz 

wypowiedziała się w tej kwestii oraz czy zostały poczęte jakieś działania. 

Odnosząc się do tematu Straży Miejskiej i odpowiedzi Burmistrza na wniosek radnego Bogusława 

Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że nigdzie nie padło określenie „proszę donosić”. 

Przypomniała, że obowiązkiem każdego obywatela jest reagowanie na łamanie przepisów prawa 

i o tym poinformowała Pani Komendant pracowników, że jeżeli widzą, że są łamane przepisy prawa 

to kto inny ma to zgłosić jak nie oni? Rzeczą niemożliwą jest, aby od rana do wieczora przy sklepie, 

o którym radny wspomina stał strażnik miejski. Jeżeli ona jako obywatel widzi łamanie przepisów 

prawa ma obowiązek zgłaszania tego odpowiednim służbom. Kilkanaście razy już na ten temat się 

wypowiadała i stale wracają do tego samego zagadnienia. Pani Komendant patroluje. Na wszelkie 

zgłoszenia reaguje zarówno Komendant, jak i strażnik Straży Miejskiej, także policja, gdyż o tym 

również była rozmowa, gdy doszło do spotkania 18 czerwca. Nie wyobrażalne jest, aby postawić w 

każdym miejscu, w którym dochodzi do łamania przepisów prawa służby mundurowe. 

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzyska powiedział, że przypomina sobie, iż tę kwestię 

omawiali już wcześniej. Mówca wskazał, że próbował odnieść się do tego, o czym radny mówi 

sugerując, czy prosząc o cierpliwość w tym sensie, że ul. Bohaterów jest w tych planach, o których 

radny wspomniał. Czy te plany zostaną zrealizowane, nie wiadomo. Jeżeli radni podejmą decyzję 
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o przebudowywaniu i jakichkolwiek inwestycjach na ul. Bohaterów za rok, dwa może się okazać, 

iż  ich  działania  były  wyrzuceniem pieniędzy,  gdyż  ta  ulica  prawdopodobnie,  bądź  nie,  będzie 

przebudowana przy budowie linii  kolejowej.  Pan J.  Wiśniewski powiedział,  że ma wrażenie,  iż 

projekty, które są dzisiaj składane przez rząd, gdyż to rząd decyduje o tym, że będzie się budować 

centralny  port  komunikacyjny  i  wszystkie  około  tego  portu  inwestycje,  czyli  przebudowa linii 

kolejowej, już w tej sprawie są wykonywane konkretne czynności. Najlepszym tego przykładem 

jest zamknięcie przejazdu kolejowego w Jadwiżynie. Wszyscy myśleli, że to się odwlecze. Sprawa 

jest  z  2016 r.,  minęły  cztery  lata  i  przejazd  za  kilka  dni  zostanie  zamknięty.  Radny mówi,  że 

prawdopodobnie nielegalnie wybudowano parking na ul. Bohaterów. Nie ma żadnych dokumentów, 

ponieważ  część  tego  parkingu  znajduje  się  na  terenie  gminnym tj.  część  chodnikowa,  a  część 

znajduje się na terenie prywatnym – właściciela sklepu. Domyśla się, że kiedyś na ustną zgodę 

właściciel  zaproponował  utwardzenie  tego  terenu.  Wiceburmistrz  poinformował,  że  jako 

mieszkaniec Osieka może powiedzieć, że nigdy nie słyszał żadnego sygnału o zlikwidowaniu tego 

parkingu. Poza tym, radny po raz drugi wraca do miejsca, gdzie jest parking koło sklepu Domlux, 

natomiast kawałek dalej w kierunku miejsca zamieszkania radnego znajduje się podobny parking 

przed  apteką  i  nie  usłyszał,  aby  ta  kwestia  była  podnoszona,  a  stwarza  on  większe 

niebezpieczeństwo, ponieważ jest  zdecydowanie węższy i  samochody się  na nim nie mieszczą. 

Radny zwraca się ze sprawą tego jednego konkretnego chodnika. Jak sobie przypomina to ruch na 

ul.  Bohaterów  jest  drugą  stroną,  szczególnie  teraz  po  wybudowaniu  przejścia  dla  pieszych 

ze  ścieżki  rowerowej,  gdzie  dopuszcza  się  ruch  pieszych,  odbywa  się  generalnie  tamtą  stroną 

jezdni. Ponadto nie słyszał o żadnym zdarzeniu drogowym w tym miejscu, wypadku drogowym i 

nie słyszał żadnego sygnału poza podnoszeniem tego tematu przez radnego. W celu ustanowienia 

nowej organizacji ruchu, gdyż radny zaproponował postawienie znaku „Zakaz parkowania” będą 

rozpatrywać również tę możliwość. 

Radny Stefan Wełniak powiedział, że we wskazanym miejscu był znak „Zakaz parkowania”. Przy 

drodze w kierunku przedszkola jest parking koło apteki, gdzie właściciel apteki oddał swoją ziemię 

pod parking i  gdy zaparkuje  tam samochód jest  możliwość przejścia.  Ponadto  nie  jest  to  przy 

skrzyżowaniu.  Sugerując,  że  więcej  ludzi  chodzi  po  prawej  stronie  od  strony  przedszkola,  w 

stosunku do lewej strony, nie ma znaczenia. Jest to ciąg pieszy i powinno to być zachowane. Radny 

poprosił, aby nie sugerować, że mówi tylko o tym parkingu. Parking ten jest przy skrzyżowaniu i 

auta tam parkujące zasłaniają widoczność. 

Przewodniczący Rady R. Łuka poprosił, aby starali się mówić spokojnie. 

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  uzupełniła,  że  jeżeli  są  dyskusje  merytoryczne 

dotyczące  przepisów  ruchu  drogowego  i  jeżeli  radny  nie  jest  zadowolony  z  wypowiedzi,  czy 
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odpowiedzi,  którą  radny  otrzymuje  to  zaprasza  do  swojego  gabinetu,  gdzie  będzie  możliwość 

poproszenia pracownika merytorycznego i będą wtedy dyskutować. Jednak cały czas ma wrażenie, 

że radny działa tylko wtedy, gdy są włączone kamery. Kończąc Pani Burmistrz wskazała, że uważa, 

iż  polemika  powinna  być  merytoryczna,  a  wszelkie  problemy  tego  typu  jak  wycinka  drzew, 

przycięcie krzaków, postawienie znaku odbywa się w referatach, do których zaprasza radnego. 

Ad. 6 Raport o stanie Gminy Wyrzysk za 2019 rok:

1)  przedstawienie raportu;

Zabierając głos  Wiesława Krasocka – Sekretarz MiG Wyrzysk poinformowała, że Raport o stanie 

Gminy Wyrzysk za 2019 rok został opracowany na podstawie przepisu art. 28 aa ustawy z dnia 8 

marca  1990  r.  o  samorządzie  gminnym.  Zgodnie  z  dyspozycją  ww.  przepisu  Raport  zawiera 

podsumowanie działalności Burmistrza Wyrzyska za rok poprzedni, uwzględniając w szczególności 

realizacje  polityk,  programów  i  strategii  realizowanych  przez  Gminę  w  2019  roku,  a  także 

wykonanie  uchwał  Rady  Miejskiej  i  budżetu  obywatelskiego.  Przedmiotowy  Raport  został 

przedłożony w biurze Rady Miejskiej w Wyrzysku w dniu 29 maja 2020 r. oraz opublikowany na 

stronie  internetowej  Urzędu  tj.  w  BIP,  w  celu  umożliwienia  zapoznania  się  z  jego  treścią 

mieszkańcom  gminy.  W  roku  bieżącym  z  uwagi  na  trwającąpandemię  COVID  -19  termin 

przedłożenia  Radzie  Raportu  został  przedłużony o  60  dni.  Burmistrz  Wyrzyska  nie  skorzystała 

jednak  z  tej  możliwości.  Raport  o  stanie  gminy  Wyrzysk  za  2019  rok  został  opracowany 

i  sporządzony,  jak  w  roku  poprzednim,  bez  udziału  żadnej  firmy  zewnętrznej,  ale  przez 

pracowników Urzędu Miejskiego w Wyrzysku w oparciu o posiadane dane, a także o informacje 

przekazane  przez  kierowników  jednostek  organizacyjnych  Gminy  Wyrzysk.  W  związku  z 

powyższym sporządzenie Raportu nie wiązało się z żadnymi dodatkowymi kosztami dla Gminy 

Wyrzysk. W Raporcie znajdują się następujące rozdziały:

- Rozdział I. Informacje ogólne

- Rozdział II. Realizacja polityk, programów i strategii, w ramach którego zawarta została analiza i 

opis realizowanych przez Gminę Wyrzysk w 2019 roku 16 dokumentów:

2.1 Strategia rozwoju Gminy Wyrzysk na lata 2016-2025;

2.2 Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Wyrzysk;

2.3 Wieloletni Program Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Wyrzysk na lata 2018- 

2023;

2.4 Lokalny Program Rewitalizacji Gminy Wyrzysk na lata 2017-2023;
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2.5 Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Wyrzysk na lata 2016 -2023;

2.6 Program ochrony środowiska dla Gminy Wyrzysk na lata 2004- 2019;

2.7 Gminny Program Opieki nad Zabytkami Gminy Wyrzysk na lata 2017 – 2020;

2.8 Gminny Program Wspierania Rodziny na lata 2017 – 2020;

2.9 Gminny program przeciwdziałania przemocy rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie 

na lata 2017-2020;

2.10 Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Wyrzysk na lata 2016-2025;

2.11 Gminny wieloletni program osłonowy w zakresie dożywiania „Posiłek dla dzieci i młodzieży” 

na lata 2019 – 2023;

2.12 Gminny  Program  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok;

2.13 Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie gminy Wyrzysk w 2019 roku;

2.14 Wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych będących 

w  posiadaniu  Przedsiębiorstwa  Wodociągów  i  Kanalizacji  w  Wyrzysku  Spółka  z  o.o.  na  lata 

2018 -2022;

2.15 Sołeckie Strategie Rozwoju na lata 2018-2023;

2.16 Roczny program współpracy z organizacjami pozarządowymi, kościelnymi osobami prawnymi 

i  jednostkami  organizacyjnymi  oraz  stowarzyszeniami  jednostek  samorządu  terytorialnego 

działającymi  na  obszarze  Gminy  Wyrzysk  w  sferze  zadań  publicznych.  Szczegółowy  opis 

wymienionych wyżej programów znajduje się w Raporcie. W Rozdziale  III.  Zawarte zostało – 

wykonanie uchwał Rady Miejskiej. W 2019 r. Rada Miejska w Wyrzysku uchwaliła 137 uchwał.  

Najwięcej podjętych uchwał dotyczyło tematyki ustroju, organizacji, zarządzania i administracji tj. 

56.  Drugie  w  kolejności  są  sprawy  z  zakresu  finansów  i  rachunkowości  42  uchwały.  Trzecie 

gospodarki  nieruchomościami  –  11  uchwał.  Czwarte  planowania  i  zagospodarowania 

przestrzennego, ładu przestrzennego – 6 uchwał. Edukacja i jednostki oświaty – 4 oraz pojedyncze 

dalsze.  Ponadto  Rada Miejska  podjęła  również  w 2019 roku 2 apele.  W rozdziale  IV Raportu 

omówiona  została  działalność  Burmistrza,  na  którą  składa  się  realizacja  zadań  wykonywanych 

przez  Urząd  Miejski  w  Wyrzysku,  jednostki  organizacyjne  Gminy  Wyrzysk  i  spółki  gminne. 

Omówiono w Raporcie następujące zagadnienia:

4.1 Realizacja zadań zleconych i wydane zarządzenia;
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4.2 Współpraca ze stowarzyszeniami i udział w związkach międzygminnych;

4.3 Oświata i wychowanie;

4.4 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego;

4.5 Kultura fizyczna;

4.6 Ochrona zdrowia;

4.7 Pomoc społeczna i polityka społeczna oraz prorodzinna;

4.8 Rolnictwo i leśnictwo;

4.9 Gospodarka nieruchomościami i zarządzanie majątkiem;

4.10 Zagospodarowanie przestrzenne;

4.11 Zarządzanie drogami gminnymi;

4.12 Inwestycje i remonty;

4.13 Gospodarka mieszkaniowa;

4.14 Gospodarka komunalna, zaopatrzenie w energię elektryczną;

4.15 Ochrona środowiska i gospodarka odpadami komunalnymi;

4.16 Gospodarka wodno- ściekowa;

4.17 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa;

4.18 Promocja i polityka informacyjna;

4.19 Zarządzanie projektami.

Pani Sekretarz poinformowała,  że o powyższych zagadnieniach i  realizacji  zadań inwestycyjno- 

remontowych  opowie  Pani  Burmistrz  w  swoim  wystąpieniu.  Ostatni  rozdział  V  to  budżet 

obywatelski. Budżet obywatelski jako zadanie fakultatywne, w roku 2019 w Gminie Wyrzysk, nie 

był  realizowany.  Porównując  zawartość  poprzedniego  Raportu  za  2018  rok  z  obecnym,  Pani 

Sekretarz wskazała, iż został on nieco zmodyfikowany, poprzez nieuwzględnienie szczegółowego 

opisu jednostek organizacyjnych Gminy Wyrzysk w zakresie realizowanych zadań statutowych i 

zatrudnienia, a poprzestaniu jedynie na wymienieniu ww. jednostek. Uznaliśmy bowiem, iż dane te 

są dostępne na stronach internetowych tych jednostek. W Raporcie zaniechano również omawiania 

ustawowych zadań realizowanych przez Burmistrza.  Natomiast,  uwzględniając głosy niektórych 

radnych,  przy opisie  zrealizowanych zadań inwestycyjnych i  remontowych za 2019 r.  zawarto, 

oprócz opisu rzeczowego, również kwoty wydatków finansowych na ww. zadania, z podziałem na 

wydatki  z  budżetu  Gminy  Wyrzysk  oraz  środki  finansowe  pozyskane  z  zewnątrz  z  funduszy 

unijnych i funduszy krajowych. Jednocześnie Pani W. Krasocka nadmieniła, że zgodnie z wieloma 
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komentarzami, Raport o stanie gminy nie powinien być powieleniem sprawozdania finansowego i z 

wykonania budżetu gminy, które są przyjmowane przez Radę w odrębnej procedurze. 

Uzupełniając informacje, które przedstawiła Pani Sekretarz, Bogusława Jagodzińska – Burmistrz  

Wyrzyska  powiedziała,  że  będzie  to  skrótowe  ujęcie  zagadnień  znajdujących  się  w  raporcie, 

natomiast  uważa,  że  warto  poinformować  o  realizowanych  zadaniach mieszkańców  oraz o 

zagadnieniach  w  tym  raporcie  się  znajdujących.  W  skład  Gminy  Wyrzysk  wchodzą 

34 miejscowości, które tworzą 19 sołectw. Liczba ludności na dzień 31 grudnia 2019 r. kształtowała 

się: pobyt stały 13778 mieszkańców, pobyt czasowy 184 (razem 13962 osoby). Dzieci urodzonych i 

zameldowanych na terenie Gminy Wyrzysk - 142. Zgony osób zameldowanych na terenie Gminy to 

124 osoby. Różnica między zgonami, a urodzeniami daje plusową liczbę mieszkańców tj. 180 osób 

przybyło, jest to liczba wynikająca z różnicy między urodzeniami a zgonami. Pani sekretarz mówiła 

o zadaniach, które Raport opisuje, natomiast chciałaby przypomnieć, że wykonali w ubiegłym roku 

olbrzymią pracę jeżeli  chodzi  o  zadania inwestycyjne i  remontowe.  Najważniejsze z  nich to  w 

zakresie  poprawy systemu  komunikacyjnego  w gminie  budowa  drogi  gminnej  w  Falmierowie, 

budowa drogi gminnej w Karolewie, budowa ul. Kasztanowej w Osieku nad Notecią, przebudowa 

drogi  ul.  Pod  Czubatka  w  Wyrzysku,  przebudowa  ul.  Parkowej  wraz  z  dojazdem  do  szkoły 

podstawowej i  basenu w Wyrzysku (w tym otrzymana dotacja to 1.158.533,00 zł),  przebudowa 

drogi  gminnej  na  odcinku  Falmierow-Gromadno  (odwodnienie  za  kwotę  prawie  300  tys.  zł), 

budowa chodnika przy drodze gminnej w Dobrzyniewie, podobnie w Kosztowie. W Auguścinie 

opracowano  dokumentację  projektową  na  drogę  za  kwotę  65tys.  zł.  Pani  Burmistrz  podała,  iż 

Gmina otrzymała z Urzędu Marszałkowskiego dofinansowanie na budowę tej drogi i  to zadanie 

będzie w  tym roku  wprowadzane w  wysokości  133.500,00  zł.  Jest  to  uchwała,  którą podjęto 

wczoraj  przez sejmik. Gmina otrzymała 500 tys. zł z funduszu inwestycyjnego samorządowego, 

więc zadanie będzie w tym roku realizowane. Oprócz tego w Osieku nad Notecią przygotowano 

opracowanie  dokumentacji  projektowej  na  przebudowę  drogi  gminnej  ul.  3  Maja,  a  także  na 

przebudowę drogi  gminnej Gleśnie.  Opracowano dokumentację  na  budowę ul.  11  Listopada w 

Osieku nad Notecią. Przebudowana została droga gminna ul. Dębowej w Wyrzysku. W Rzęszkowie 

wykonano ro odwadniający drogę gminną. W Bąkowie utwardzono tereny przy drodze gminnej. 

Utwardzono  nawierzchnię  łącznika  ul.  Wyrzyskiej  i  ul.  Ceramicznej  w  Osieku  nad  Notecią. 

Uzupełniano również oświetlenie drogowe na terenie gminy za kwotę prawie 230 tys. zł. Oprócz 

tego  modernizowano  i  rozbudowywano  infrastrukturę  społeczną i  sportową,  jak  modernizacja 

budynku hali sportowej oraz budynku socjalno - użytkowego z bazą noclegową w Wyrzysku przy 

ul. Parkowej oraz budowa hali sportowej – II etap tj.  dokumentacja. Przebudowano i dokonano 

termomodernizacji  budynku  Urzędu  Miejskiego  w  Wyrzysku.  W tej  chwili  cieszą  się  piękną 
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elewacja i otrzymują pochlebne opinie, że ten obiekt został właściwie odrestaurowany. Dokonano 

projektu  budowy ogrzewania  budynku  świetlicy  i  remizy  strażackiej  w  Bąkowie.  Oprócz  tego 

dokonano zakupu szeregu urządzeń na placach zabaw i terenach rekreacyjnych w sołectwach. Pani 

B. Jagodzińska dodała, że dużym projektem była modernizacja kuchni świetlicy wiejskiej w Osieku 

nad Notecią, czy w Gromadnie zagospodarowanie terenu rekreacyjnego przy świetlicy. W zakresie 

ochrony  walorów i  zasobów środowiska  naturalnego  podjęto  uchwałę  w sprawie  miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie amfiteatru w Wyrzysku, czy zagospodarowania 

przestrzennego miasta Wyrzysk. W lokalnym programie rewitalizacji gminy Wyrzysk na lata 2017-

2023 ujęto 25 projektów rewitalizacyjnych, z tego zrealizowano 6. Jak chociażby „Gmina Wyrzysk 

zdrowiem stoi”,  „Wyrzysk przyjazny dla mieszkańców”,  czy „Przebudowa i  termomodernizacja 

budynku Urzędu Miejskiego”. W ramach gospodarki niskoemisyjnej przebudowano także remizę 

OSP w Wyrzysku. Udzielono również dotacji z budżetu gminy na realizację zadań np. polegających 

na  wymianie  źródeł  ciepła  w  wysokości  55  tys.  zł.  Pomagano  w realizacji  programu  „Czyste 

powietrze”,  czy  „Mój  prąd”.  Z  budżetu  gminy  udzielono  trzech  dotacji,  w  łącznej  kwocie 

dofinansowania 5.151,00 zł na program usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu 

Gminy Wyrzysk.  Gmina dofinansowywała renowację zabytków. Dotację otrzymała jedna osoba 

i  była  to  dotacja  w  wysokości  9.911,31  zł.  Ponadto  korzystano  z  programów  osłonowych 

dożywiania posiłek dla dzieci i młodzieży. Z programu przeznaczono 150 tys. zł, z czego środków 

własnych gminy 60 tys.  zł, a z budżetu gminy 90 tys. zł. Program realizowany był w szkołach. 

Podobnie  w  szkołach  realizowane  były  działania  profilaktyczne  w  zakresie  rozwiązywania 

problemów alkoholowych w szczególności  dzieci  i  młodzieży.  Na terenie  gminy  działają  dwie 

świetlice  socjoterapeutyczne.  Koszt  utrzymania  świetlic  to  ponad  90  tys.  zł.  Opiekowano  się 

również  zwierzętami  bezdomnymi.  Na  realizację  programu  wydatkowano  kwotę  60.010,42  zł. 

Dokonywano  modernizacji  ujęć  stacji  uzdatniania  wody.  Przebudowano  oczyszczalnię  ścieków. 

Łączne nakłady na tego typu inwestycje to 7.355.000,00 zł. Ogłaszano konkursy z zakresu dotacji 

przeznaczonej  na  organizacje  i  stowarzyszenia.  Łącznie  na  te  podmioty  wydatkowano  kwotę 

339.130,57  zł.  Pozyskiwano  środki  na  realizacje  projektów  infrastrukturalnych.  Wszystkie 

współfinansowane były ze środków krajowych o łącznej wysokości 1.499.273,00 zł. Obsługą zadań 

z  zakresu  gospodarki  komunalnej  zajmuje  się  Jednostka  Gospodarki  Komunalnej.  Na  szalety 

publiczne  wydatkowano  854,00  zł,  a  bieżące  utrzymanie  targowiska  miejskiego  kosztowało 

64.595,56 zł.  Przychód z opłaty  targowej wyniósł  87.632,00 zł.  Na utrzymanie  zieleni  szeroko 

pojętej,  gdyż  nie  tylko  sadzenie  roślinności  ale  utrzymanie  w  czystości  wydano  kwotę 

422.297,00  zł.  Pani  Burmistrz  dodała,  że  prócz  środków  własnych  na realizację  zadań 

inwestycyjnych przeznaczono rekordową kwotę, niespotykaną w historii gminy tj. ponad 12 mln zł. 
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Środków zewnętrznych  pozyskano w wysokości 1.821.081,15 zł.  Gmina  realizowała ponad  60 

projektów.  Ilość projektów jest  angażująca  dla  wszystkich pracowników Urzędu,  gdyż projekty 

realizowane były przez wszystkie jednostki, szkoły, JGK, OSiR, MGOPS. Kończąc Pani Burmistrz 

podziękowała  wszystkim  pracownikom  i  współpracownikom,  gdyż ogrom  pracy  przez  nich 

wykonany  był  olbrzymi.  Efekty  są  zadowalające  i  myśli,  że  wszystkie  projekty,  które  były 

realizowane służą i będą służyć mieszkańcom. 

2) debata nad raportem;

Radny Ryszard Sell podziękował Pani Burmistrz i wszystkim pracownikom za bardzo merytoryczny 

raport, który zawiera zarówno ilościowe jak i jakościowe formy. Cieszy go, że w raporcie są liczne 

tabelki,  schematy,  mapki,  zdjęcia co dla czytającego jest  dużym ułatwieniem. Wnikliwa analiza 

pokazuje znakomitą współpracę między Burmistrzem, a pracownikami bezpośrednio podlegającymi 

Pani Burmistrz. Jako Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa szczególnie 

cieszy go, że jest mocny akcent na pomoc dla seniorów. Ważnym punktem są posiłki dla dzieci. Na 

co dzień jako obywatel, radny obserwuje dużą pracę ze strony Straży Miejskiej, program opieki nad 

zwierzętami  i  inne  przesłanki  świadczą,  że  jest  to  na  bardzo  wysokim  poziomie.  Najbardziej 

każdego obywatela cieszy, że udaje się pozyskiwać środki zewnętrzne, co zostało przedstawione 

przez Panią Burmistrz. Kończąc Pan R. Sell życzy, aby w kolejnych miesiącach i latach realizacja 

zadań była jeszcze lepsza, chociaż jest dobrze. 

Radny Stefan Wełniak zauważył, że Pani Burmistrz wskazała przebudowę drogi ul. Pod Czubatką. 

W związku z tym zapytał, w którym miejscu przebudowano drogę?

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  odpowiedziała, że chodziło o projekt przebudowy 

drogi, gdyż trzeba będzie ją przebudować. 

Radny Stefan Wełniak  wyraził  duży szacunek  dla pracowników Urzędu za sporządzenie raportu, 

który jest szczegółowy i ma wydźwięk historyczny. Na komisji poruszał ten temat i mówił, że nie 

ma zastrzeżeń co do sporządzenie raportu.

Radny Leszek Matuszewski wskazał, że padło wiele ciepłych słów na temat raportu. Przypomniał, że 

w tak obszernej formie jest po raz drugi.  Radny wskazał, że najbardziej  ucieszyła informacja z 

realizacji podstawowych kierunków polityki oświatowej. Jako radni o tym wiedzą, gdyż głosują nad 

przyznaniem środków, nad wprowadzaniem zmian w budżecie,  natomiast mieszkańcy mogą się 

dowiedzieć co dzieje się w szkołach. Raport jest bardzo szczegółowy. W związku z setną rocznicą 

odzyskania przez Polskę niepodległości,  cieszy udział  grona pedagogicznego, nauczycieli  w tak 

ważnej rocznicy i zaproszenie młodzieży do  tychże obchodów. Wychowanie w patriotyzmie jest 

dzisiaj bardzo ważne i myśli, że jest to jedno z ważniejszych zadań, które były realizowane i jest to 
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pokazane w raporcie.  Radny przypomniał,  że  Pani  Burmistrz  wspominała o środkach,  które są 

przeznaczane na utrzymanie czystości. Cieszy go, że mieszkańcy to doceniają. W raporcie mogą się 

zapoznać z kosztami jakie są ponoszone w tym temacie. Można dziękować, że radni głosowali „za” 

przeznaczaniem takich środków na wskazany cel.  Poprzez zapoznanie się z raportem mieszkańcy 

mogą pogłębić wiedzę na temat działalności Rady Miejskiej jak i Urzędu Miejskiego w Wyrzysku 

Radny Piotr Banach również podziękował Pani Burmistrz ale w szczególności pracownikom, gdyż 

to oni przygotowali raport na zlecenie Pani Burmistrz. 

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Wyrzyska wotum zaufania za 2019 

rok

Przewodniczący  komisji  obradujący  24  czerwca  2020  r.  przedstawili  opinie  dotyczące 

poszczególnych komisji w sprawie udzielenia Burmistrzowi wotum zaufania za 2019 rok

Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt  uchwały.  Następnie  zapytał,  czy  do  przedstawionego 

projektu uchwały radni mają pytania. W związku z brakiem pytań Przewodniczący przystąpił do 

głosowania. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco: 

ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (10)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek 

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Ryszard Grzegorz Sell.

PRZECIW (3)

Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Łukasz Aleksander Napierała.

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański.

W obecności  14 radnych – 10 głosami  „za” Rada podjęła  uchwałę  Nr  XXIII/211/2020,  która 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodniczący Rady dołączył się do życzeń. Pogratulował Pani Burmistrz jak również wszystkim 

pracownikom Urzędu Miejskiego oraz pracownikom jednostek organizacyjnych. 
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Przewodniczący Rady zarządził przerwę. 

O godz. 13:15 wznowiono obrady. 

Ad. 7 Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2019 

rok:

1) przedstawienie sprawozdania finansowego i  sprawozdania z  wykonania budżetu Gminy 

Wyrzysk za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;

Skarbnik  Gminy,  Pani  Teresa  Mikołajczak  przedstawiła  w  skrócie  sprawozdanie  finansowe 

z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2019 rok. 

Pani  Teresa  Mikołajczak poinformowała,  iż  budżet  gminy  uchwalony  był  przez  Wysoką  Radę 

w  kwotach: dochody  budżetowe 55.657.541,66 zł,  natomiast  wydatki  62.452.541,66  zł,  przy 

deficycie budżetu w wysokości 6.795.000,00 zł. W ciągu roku zmieniany był uchwałami Rady oraz 

zarządzeniami  Burmistrza  Wyrzyska  zgodnie  z  kompetencjami  jakie  te  organy  posiadają. 

Po zmianach dochody ustalono w wysokości 65.495.258,88 zł, na te dochody składają się dochody 

majątkowe w kwocie 2.738.407,45 zł  i  dochody bieżące w kwocie 62.756.851,43 zł,  natomiast 

planowane wydatki w wysokości 71 887 869,67 zł. Wydatki budżetu ogółem zostały na koniec roku 

ustalone w kwocie 71.887.869,67 zł, przy deficycie 6.392.610,79 zł. Wydatki ogółem podzielone są 

na  wydatki  majątkowe  i  wydatki  bieżące.  Wydatki  majątkowe  zaplanowane  były  w  kwocie 

12.230.698,41  zł,  natomiast  wydatki  bieżące  w  kwocie  59.627.141,26  zł.  Biorąc  pod  uwagę 

wykonanie budżetu dochody budżetowe wykonano w wysokości  64.090.916,52 zł,  co stanowiło 

98,00% wielkości planowanej. W tym dochody bieżące wykonano w kwocie 61.693.496,46 zł – 

98,00%  planu,  a dochody  majątkowe  w  kwocie  2.397.420,06 zł  -  88,00%  planu.  Dochody 

majątkowe,  który  były  wykonane  to  m.in.  dofinansowanie  z  środków  funduszu  dróg 

samorządowych do zadania pod nazwą „Przebudowa ul. Parkowej w Wyrzysku wraz z dojazdem do 

szkoły podstawowej i  basenu” w kwocie 1.158.533,00 zł.  Dofinansowanie wykonano w 100%. 

Dofinansowanie z środków Wojewody Wielkopolskiego do budowy dróg dojazdowych do gruntów 

rolnych  oznaczonych  w  ewidencji  gruntów  jako  obręb  miejscowości  Karolewo  w  wysokości 

241.600,00 zł.  Również wykonano w 100%. Dotacja celowa przeznaczona na realizację zadania 

pn. „Gmina Wyrzysk zdrowiem stoi- uzupełnienie i rozwój infrastruktury rekreacyjnej, sportowej 

i  wypoczynkowej  w  części  dotyczącej  plaży  miejskiej  i  bulwarów  Wyrzyskich”  w  kwocie 

291.987,00 zł w ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich oraz środków 

o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt. 5 lit. a i b ustawy lub płatności w ramach budżetu środków  

europejskich  realizowanych  przez  jednostki  samorządu  terytorialnego.  Również  wykonanie 

16



w 100%. W skład dochodów wchodzi również zwrot od Wojewody Wielkopolskiego wydatków 

wykonanych  z  funduszu  sołeckiego  oraz  dochody  wykonane  związane  z  gospodarką  gruntami 

i  nieruchomościami.  Środki  m.in.  z  tytułu  przekształcenia  prawa  użytkowania  wieczystego 

przysługującego  osobą  fizycznym  prawom  własności  tj.  29.979,52  zł  oraz  tytułu  odpłatnego 

nabycia  prawa  własności  oraz  prawa  użytkowania  wieczystego  nieruchomości  w  kwocie 

557.589,37  zł.  Pomimo  takiego  wykonania  dochodów  na  koniec  roku  powstały  należności 

w  kwocie  4.804.424,71 zł.  Wśród  tych  należności  są  zaległości,  które  są  po  terminie  zapłaty 

i  wynosiły  4.140.478,44  zł.  W  kwocie  zaległości  jest  ujęta  kwota  2.601.687,04 zł  dotycząca 

należności  alimentacyjnych,  są  to  zaległości  dotyczące  realizacji  dochodów  budżetu  państwa. 

Zaległości zostały objęte postępowaniem upominawczym oraz egzekucyjnym. Wobec podatników 

zalegających  z  płatnością  trwa  procedura  mająca  na  celu  ściągnięcie  zaległości  podatkowych. 

Na należności, na których czynności egzekucyjne nie przynoszą pozytywnego skutku ustanawiane 

są hipoteki sądowe. Należności dotyczące dochodów gminy tj. 2.202.737,67 zł, w tym zaległości 

1.538.791,40 zł.  Na koniec  2019 r.  skutki  obniżenia  górnych stawek podatkowych przez  Radę 

Miejską  wynosiły  1.769.661,96  zł.  Skutki  udzielonych  ulg  i  zwolnień  obliczone  za  okres 

sprawozdawczy  wynosiły  6.779,40  zł.  Burmistrz  Wyrzyska  nie  zastosował  żadnego  umorzenia 

zaległości podatkowej.  Burmistrz rozłożyła na raty kwotę 40.231,30 zł, w tym prawie 20 tys. zł 

odsetek. Wydatki zrealizowano wysokości 69.464.244,37 zł, co stanowi 97% planu, w tym wydatki 

bieżące  wykonano  w  kwocie  57.447.199,69 zł  –  96%  planu.  Wydatki  majątkowe  wykonano 

w  wysokości  12.017.044,68  zł,  co  stanowi  98%  planu.  Z  powyższego  wynika,  że  wykonane 

wydatki bieżące są niższe od wykonanych dochodów bieżących o kwotę 4.246.296,77 zł, co spełnia 

wymogi art.  242 ust.  2 ustawy o finansach publicznych. Deficyt na koniec roku był planowany 

w kwocie 6.392.610,79 zł, a został wykonany w wysokości 5.373.327,85 zł. Planowane przychody 

były w kwocie 8.737.610,79 zł,  na które składają się przychody  ze sprzedaży innych papierów 

wartościowych  w  formie  emisji  obligacji  komunalnych,  został  wykorzystany  w  kwocie 

7.970.000,00 zł, zgodnie z zawartą umową organizacji, prowadzenia i obsługi obligacji. W skład 

kwoty  wchodzi  umowa,  która  była  zawarta  w 2018 r.  i  pierwszą część  w 2018 r.  z  tej  kwoty 

wyemitowano, natomiast drugą transzę w wysokości 2.660,00 zł wyemitowano w I kwartale 2019 r. 

oraz II kwartale 2019 r. Wyemitowano obligacje w wysokości 5.310,00 zł zgodnie z zawartą umową 

w 2019 r.  Zaangażowane  zostały  wolne  środki  w kwocie  767.610,79  zł.  Zostały  wykonane  w 

wysokości 9.967.009,87 zł, co stanowi 114,7%. Rozchody zrealizowano w wysokości 2.345.000,00 

zł,  które  dotyczyły  spłaty  rat  kredytów  i  pożyczek.  Łączna  spłata  rat  kredytów 

i pożyczek wraz z odsetkami wynosiła 3.394.208,36 zł, w tym odsetek 1.049.208,36 zł. Zaciągnięte 

zobowiązania  spłacane  były  w  terminie  w  ciągu  roku  budżetowego.  Zobowiązania  z  tytułu 
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kredytów  i  pożyczek  na  31  grudnia  2019  r.  wynosiły  33.202.299,00  zł,  co  stanowiło  51,8% 

wykonanych dochodów budżetowych. Na koniec okresu sprawozdawczego zobowiązania wynosiły 

2.785.903,12 zł są to zobowiązania niewymagalne. 

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Wyrzysk za 2019 rok;

Skarbnik  Gminy,  Pani  Teresa  Mikołajczak poinformowała,  że  podjęta  została  Uchwała 

Nr  SO.0954/28/13/Pi/2020 Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu 

z dnia 22 kwietnia 2020 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta 

i Gminy Wyrzysk za 2019 rok. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

w osobach: Przewodnicząca, Pani Halina Kurjan, członkowie: Pani Janina Kotlińska i Pani Marzena 

Węckowicz badał sprawozdanie z wykonania budżetu za 2019 rok oraz informację o stanie mienia 

Miasta  i  Gminy  Wyrzysk  wyrażając  opinię  pozytywną.  Przedmiotem  badania  stanowiącym 

podstawę  do  wydania  niniejszej  opinii  było  sprawozdanie  roczne  z  realizacji  budżetu  Miasta 

i Gminy Wyrzysk w roku 2019 oraz informacja o stanie mienia Gminy. Skład Orzekający zapoznał 

się  także z  uchwałą budżetową (po zmianach),  Wieloletnią  Prognozą Finansową (po zmianach) 

oraz ze sprawozdaniami budżetowymi za 2019 rok.

Skarbnik Gminy, Pani Teresa Mikołajczak dodała, że opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej nie 

zawierała żadnych zastrzeżeń i sprawozdanie przyjęte zostało bez uwag. 

3) dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Wyrzysk za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;

Radny  Piotr  Banach powiedział,  że  na  podstawie  uzyskanych  informacji  można  spokojnie 

stwierdzić, że polityka finansowa prowadzona przez Burmistrz Wyrzyska jest prawidłowa. W miarę 

możliwości  finansowych  Gminy  realizowane  są  projekty  inwestycyjne,  które  niezbędne  są  do 

wywiązywania się się z nałożonych na gminę obowiązków wynikających z ustawy o samorządzie 

gminnym  związanych  ze  zbiorowym zaspokajaniem potrzeb  wspólnoty  jako  zadania  własnego 

gminy. Przy inwestycjach należy wspomnieć inwestycje drogowo-komunikacyjne na kwotę ponad 

7  mln  zł,  które  były  wcześniej  wymienione  (droga  w  Falmierowie,  droga  w  Karolewie, 

ul. Kasztanowa w Osieku oraz ul. Parkowa w Wyrzysku). Ul. Parkowa i dotacja w kwocie ponad 

1.100.000,00 zł  to  bardzo duża dotacja.  Zaplanowane w budżecie Gminy na rok 2019 wydatki 

majątkowe  w kwocie  ponad  12.200.000,00  zł  zostały  wykonane  w  98%.  Zrealizowano  ponad 

65 zadań inwestycyjnych. Należy powiedzieć również o oświacie, która pochłania prawie 20 mln zł. 

Subwencja oświatowa nie w pełni zaspokaja te zobowiązania,  a więc Gmina musi dokładać do 
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subwencji  prawie  9  mln  zł.  Należy  wspomnieć  również  o  zobowiązaniach  z  tytułu  kredytów 

i  pożyczek.  Na  dzień  31  grudnia  2019  r.  wynosiły  ponad  33.200.000,00  zł  co  stanowi  51% 

wykonanych  dochodów.  Patrząc  na  wielkości  można  wyrazić  przekonanie,  że  działania  Pani 

Burmistrz są przykładem odpowiedzialnego, racjonalnego gospodarowania powierzonymi środkami 

publicznymi w sposób celowy i  oszczędny w celu realizacji  zadań własnych i  zleconych przez 

państwo na mocy obowiązujących przepisów prawa. Radny wskazał, że jest bardzo zadowolony, 

że przyjęli  tak racjonalny budżet  na 2020 r.,  gdyż sam powtarzał,  że  nie  wiedzą co ich czeka. 

Patrząc dzisiaj, mając 6 miesięcy za sobą jest spokojny o ten budżet. 

Zabierając głos radny Włodzimierz Michalski przedstawił stanowisko klubu radnych „Wspólnie dla 

Gminy”  w  przedmiocie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania 

budżetu  Gminy  Wyrzysk  za  rok  2019.  Radni  klubu  po  zapoznaniu  się  ze  sprawozdaniem 

finansowym oraz sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 r. oraz uchwałą Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu wyrażająca opinię pozytywną o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Miasta  i  Gminy Wyrzysk za rok 2019,  a  także uchwałą składu Orzekającego Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej  w  Poznaniu  w  sprawie  opinii  o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej 

w  Wyrzysku  o  udzieleniu  Burmistrzowi  Wyrzyska  absolutorium  z  tytułu  wykonania  budżetu 

za  rok  2019,  nie  wnoszą  uwag  do  sposobu  realizacji  budżetu  za  rok  2019  przez  Burmistrza 

Wyrzyska. Dochody ogółem wykonano w wysokości 98%, a wydatki ogółem w wysokości 97%. 

Przeanalizowano  wykonanie  dochodów z  tytułu  podatków i  opłat  oraz  przeanalizowano  skutki 

obniżenia należności podatkowych budżetu w związku ze stosowaniem obniżenia górnych stawek 

podatkowych  przez  Radę  Miejską.  Obniżenie  powyższych  należności  skutkowało  obniżeniem 

należności  podatkowych  Urzędu  o  kwotę  1.769.661,00  zł.  Skutki  ulg  i  zwolnień  podatkowych 

określonych  przez  Rade  Miejską  w  Wyrzysku  obliczonych  za  okres  sprawozdawczy  wyniósł 

6.779,00 zł, natomiast skutki decyzji w sprawach ulg i umorzeń wydanych przez organ podatkowy 

na  podstawie  ustawy  –  ordynacja  podatkowa  obliczona  za  okres  sprawozdawczy  wyniosła 

40.231,00 zł.  Analizowano również  otrzymane dotacje  celowe z  budżetu  państwa na  realizację 

zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych Gminie i stwierdzono, że były 

wykorzystywane zgodnie z przeznaczeniem, a nie wykorzystane kwoty zwrócono w ustawowym 

terminie.  Klub  radnych  „Wspólnie  dla  Gminy”  szczegółowo  analizował  wykonanie  wydatków 

majątkowych. Na dzień 31 grudnia 2019 r. planowane w wysokości 6.392.610,00 zł. Deficyt Gminy 

Wyrzysk wyniósł 5.373.327,00 zł.  Budżet został zasilony przychodami z obligacji komunalnych 

w kwocie 7.970.000,00 zł. Z przedłożonych dokumentów wynika, że Burmistrz złożyła stosowany 

wniosek do Regionalnej Izby Obrachunkowej uzyskując pozytywną opinię o możliwości wykupu 

obligacji komunalnych. W 2019 r. dokonano zgodnie z planem spłaty zobowiązań z tytułu kredytów 
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i pożyczek w wysokości 2.345.000,00 zł. Poziom zadłużenia na dzień 31 grudnia 2019 r. wyniósł 

33.202.299,00 zł,  co stanowi 51,08%. radni zapoznali się również z informacją o stanie mienia 

komunalnego za  okres  od 1 stycznia  2019 r.  do 31 grudnia 2019 r.  dokonując analizy  danych 

zawartych w informacji. Radni zapoznali się ze zmianami w mieniu komunalnym w ciągu roku. 

Stwierdzono,  że  gospodarka  mienia  komunalnego  jest  prowadzona  prawidłowo.  Kierując  się 

zasadą,  że  przedmiotem  absolutorium  jest  wyłącznie  wykonanie  budżetu  oraz  zrealizowanie 

dochodów  i  wydatków  oraz  dochodów  i  rozchodów  w  stosunku  do  wielkości  zaplanowanych 

za rok, uwzględniając pozytywną opinię RIO oraz wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku 

o  udzielenie  absolutorium,  radni  klubu  radnych  „Wspólnie  dla  Gminy”  będą  głosować 

„za”  udzieleniem  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  za  2019  rok.  Radny  podziękował 

wszystkim, którzy przyczynili się do wykonania tego budżetu. 

Radny  Leszek  Matuszewski  wskazał,  że  Przewodniczący  P.  Banach  szczegółowo  przedstawił 

wydatki i inwestycje, które poczyniono w 2019 r. Przekroczono kwotę 12 mln zł na inwestycje.  

9 mln zł musieli dopłacić do utrzymania szkół. Radny podziękował nauczycielom, za to że mimo iż 

coraz mniej środków dostaje się od państwa na utrzymanie oświaty to nauczyciele biorą na swoje 

barki  codzienne  utrzymanie  szkół.  Gdyby  te  9  mln  zł  mogli  przeznaczyć  na  inne  zadania, 

ile  mogliby więcej  zrobić,  mimo iż  budżet  w 2019 r.  był  najbardziej  inwestycyjnym budżetem 

ostatnich lat. Pan L. Matuszewski wyraził obawę, że sytuacja, która teraz jest w kraju nie pozwoli  

na tak inwestycyjne budżety w latach następnych. Pozyskiwanie środków zewnętrznych również 

zostało szczegółowo przedstawione. 1.821.000,00 zł pozyskanych środków. Mówca podziękował 

Pani Burmistrz za osobiste zaangażowanie oraz pracownikom, gdyż są to projekty, które są bardzo 

wysoko oceniane przez różne instytucje. 80% dofinansowania jest to największa kwota jaką można 

było uzyskać.  Fundusz sołecki jest  realizowany jako pomoc do inwestycji,  które sołectwa chcą 

czynić  np.  utwardzanie  dróg,  remont  sal  wiejskich.  Środki  składają  się  z  funduszu  sołeckiego 

i budżetu gminy. Kończąc Pan L. Matuszewski wskazał, że będzie głosował „za”, ponadto chciałby, 

aby takie budżety mogli oceniać corocznie. Podziękował za szczegółowo przedstawioną informację 

i dobre wykonanie budżetu. 

Radny Stefan Wełniak powiedział, że w miesiącu grudniu Pani Burmistrz oraz Pani Skarbnik były w 

banku ze względu na przełożenie spłaty kredytu, ponieważ nie będą w stanie tego spłacić i zostanie 

to przełożone na 2021, 2022 i 2023 r. Za obsługę długu jest 966 tys. zł.  Radny Stefan Wełniak 

wskazał, iż radny L. Matuszewski mówił o szkolnictwie i zgodził się, że pochłania to bardzo dużo 

pieniędzy. Niedawno skończył się rok szkolny i dzieci nie dostały żadnej rekompensaty za naukę 

(corocznie była). Kontynuując radny stwierdził, że podejście radnego P. Banach do inwestycji jest 

optymistyczne, gdyż pieniędzy ubywa. Radny pogratulował Pani Burmistrz, że w ubiegłym roku 
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pozyskała  tak  duży  zastrzyk  pieniędzy  na  ul.  Parkową  oraz  dotację  do  drogi  w  Karolewie. 

Uważa,  że  z  niektórymi  rzeczami  mogli  poczekać.  Dług jest  i  będzie  nadal,  nawet  gdy końca 

dobiegnie obecna kadencja Rady. Ponad 30 mln zł  na 2020 r.  jest  zadłużenia.  Radny poprosił, 

iż  chciałby  otrzymać  na  kolejne  posiedzenie  sesji  kwoty  oddłużania,  czyli  jakie  ponosi  gmina 

koszty  oddłużenia  jeżeli  chodzi  o  spłatę  kredytów  nie  będących  w  terminie  (wynikające 

z przesunięć). Radny poinformował, że według niego nie jest dobrze. W ubiegłym roku sięgnęli 

górnego  pułapu  przy  podwyżkach  podatku.  Osobiście  miał  700  zł  podatku,  a  teraz  ma  ponad 

1100 zł (różnica jest 400 zł). 

Przewodniczący  Rady  przypomniał,  że  znajdują  się  w  punkcie:  Dyskusja  nad  przedstawionym 

sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wyrzyska za 2019 rok 

wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. Przewodniczący poprosił, aby radny mówił do 

rzeczy, gdyż w przeciwnym przypadku będzie musiał ponownie zwrócić uwagę w związku z tym, 

że radny nawiązuje do budżetu na 2020 r. 

Radny Stefan Wełniak wskazał, że podwyższenie diet również będzie wszystko pogłębiało.

Teresa  Mikołajczak  –  Skarbnik  Gminy  wskazała,  iż  w  ubiegłym  roku  były  spłaty  kredytów 

i  pożyczek,  które  radny  przytoczył  tj.  kwota  2.345.000,00  zł  do  tego  dochodzą  odsetki 

1.049.000,00 zł. Pani T. Mikołajczak wskazała, iż to że była z Panią Burmistrz podpisać aneksy do 

umów nie ma żadnego związku z budżetem, który w tej chwili omawiają. Żadne wydatki nie były 

w ubiegłym roku związane z tym wyjazdem. Z tym wyjazdem był związany budżet na rok 2021 

i dalsze. Zadłużenie jest ponad 33 mln zł. W latach 2007-2009 zaciągnięte kredyty były na kwotę 

6.512.000,00 zł, spłacano ratę ponad 3 mln zł. Następna kadencja 21 mln zł. Razem poprzednie 

kadencje  tj.  prawie  28  mln  zł.  Spłacane  było  prawie  10.500.000,00  zł  rat  kredytu.  Kadencja 

Burmistrz B. Jagodzińskiej tj. dużo mniej, bo 20 mln zł. Spłaty rat tj. 10 mln zł. Wyjazdy, o których  

mówi  radny  były  dokładnie  omówione  przy  projekcie  budżetu  na  2020  r.  oraz  przy  projekcie 

Wieloletniej  Prognozy  Finansowej.  Wskaźniki,  które  są  w  WPF  nie  pozwalały  im  przy  takim 

rozłożeniu  rat,  które  wynikały  z  umów na realizację  budżetu.  Trzeba  było  aneksować  umowy. 

Ponadto takie wyjazdy były również i w latach poprzednich. Poprzednia Pani Burmistrz również 

wyjeżdżała, również były aneksowane umowy z bankami, gdyż jest to naturalna czynność, która 

czasami w czasie realizacji budżetu ma miejsce. Nie widzi połączenia tych wyjazdów z tym co 

radny mówi jeżeli chodzi o realizację budżetu na 2019 rok. 

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  dodała,  że  co  jakiś  czas  wraca  temat, 

że wykonywane są zadania nie odpowiednie oraz że można było inaczej. Rada podejmuje uchwały 

o  przeznaczeniu  środków  na  zadania  inwestycyjne  i  majątkowe.  Decyduje  demokratyczna 

większość. Nie uważa, aby jakiekolwiek zadanie wykonane w roku 2019 było zbędne, choć dla 
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radnego wiele było rzeczy,  za którymi nie  głosował,  a był  przeciwny. Podobnie jak kilka osób 

z jego klubu. Uchwała budżetowa z dnia 28 listopada 2019 r., gdzie był przeciwny włożeniu do 

budżetu  środków na  chodnik  XX-lecia  w Osieku,  ul.  Tysiąclecia  w Osieku  oraz  modernizację 

ul. Pracz w Osieku, a ona tak jak i radni klubu „Wspólnie dla Gminy” uważała, że te zadania są 

niezbędne dla poprawy bezpieczeństwa mieszkańców Osieka,  gdyż ta uchwała o tych zmianach 

między innymi mówiła.  Każdy ma swoją wizję, natomiast jeżeli  jest  radny przeciwny jakiemuś 

zadaniu to prosi, aby zgłaszać, które zadanie i publicznie powiedzieć, że jest zbędne i nie potrzebne 

i  wtedy  mogą  rozmawiać,  że  coś  było  wydatkowane  irracjonalnie.  Pani  Burmistrz  wskazała, 

że uważa, iż inwestycje, które poczyniono były zgodne z zadaniami Gminy oraz z oczekiwaniami 

mieszkańców.  Mówczyni  dodała,  że  Przewodniczący  Rady  słusznie  zwrócił  uwagę,  że  mówią 

o budżecie  za rok 2019 i  nad nim się  pochylają.  Radni  doskonale wiedzą,  że 2020 rok to  rok 

pandemii  i  wszędzie  są  cięcia  budżetowe.  Pani  Burmistrz  przypomniała,  że  zakazała  wypłaty 

nagród  dla  wszystkich  pracowników  Urzędu  Miejskiego  ze  względu  na  oszczędności  i  nie 

określone  do  końca  możliwości  otrzymania  określonych i  zaplanowanych  przychodów z  tytułu 

podatków. Oszczędności i nie wypłacanie nagród z powodu pandemii, gdyż mają do wykonania 

rzeczy  istotniejsze  są  również  w  jednostkach  organizacyjnych  Gminy  Wyrzysk  (JGK,  OSiR, 

MGOPS, MGOK i szkołach). Dzisiaj wszyscy borykają się z możliwością utraty pracy. Pracodawcy 

mają możliwości prawne do tego, że ograniczają wymiar pracy i zmieniają warunki pracy i płacy 

i oni również takie rzeczy czynią. Trudno jest ocenić pracę uczniów i dać im nagrody pieniężne, 

gdyż  były  to  dodatkowe  nagrody,  ponieważ  nagrody  w  formie  książkowej  otrzymują  zawsze 

uczniowie wyróżniający się wraz ze świadectwem z paskiem i to było. Stypendia z tytułu osiągnięć 

sportowych są fundowane wtedy, kiedy uczniowie osiągają wyniki w sporcie na szczeblu powiatu, 

województwa i kraju. Kończąc Pani Burmistrz poprosiła, aby podać w jakich zawodach uczniowie 

uczestniczyli w tym roku?

Radna Beata Królik odpowiedziała, że nie uczestniczyli 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska zapytała za co więc dać nagrodę? Uczniowie, którzy 

otrzymywali  dodatkowe  nagrody  pieniężne  otrzymywali  je  za  udział  m.in.  w  konkursach 

przedmiotowych  (matematyczny,  polonistyczny,  historyczny,  chemiczny  i  w  innych),  które 

organizowane  były  przez  Kuratorium  Oświaty,  bądź  inne  instytucje.  Za  osiągnięcia  z  tytułu 

uzyskanych ocen nagrody wraz ze świadectwem o określonej wartości, czyli z paskiem nie mówią, 

bo takie są z mocy prawa przyznane i finansowane. 

O godz. 13:50 salę obrad opuścił radny S. Wełniak. 

Rada zaczęła obradować w 13 osobowym składzie. 
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Radna Beata Królik  powiedziała, że od piątku odbierała telefony od zbulwersowanych rodziców, 

że  nagrody  dla  dzieci  zostały  zabrane.  W Gminie  Łobżenica  i  Gminie  Sadki  nagrody  zostały 

przyznane,  tylko w Wyrzysku nie było. Radna poprosiła, aby odpowiedzieć na forum rodzicom 

i dzieciom, gdyż dzieci się upominają. Faktycznie od marca dzieci nie chodziły do szkoły, ale od 

września uczęszczały i niektóre ciężko na to pracowały. Przerabiała to z synem rok temu i dostała 

odpowiedz, gdyż nie został zaproszony na Galę Sportu. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska wskazała, że właśnie udzieliła odpowiedzi na forum 

odnośnie  stypendiów,  natomiast  nie  będzie  odnosiła  się  do  gmin  ościennych  bo  nie  zna 

regulaminów przyznawania stypendiów. Trudno porównywać, tak samo jak czasami porównuje się 

budowę chodnika, że jeden kosztuje tyle, a drugi tyle, bo nie znają warunków technicznych. Mają 

swoje procedury i muszą je przestrzegać. Ponadto wszelkie informacje w zakresie nagród i innych 

rzeczy dotyczących funkcjonowania szkół udzielają na bieżąco dyrektorzy szkół. 

Jacek  Wiśniewski  –  Zastępca  Burmistrza  Wyrzyska powiedział,  że  ten  punkt  porządku  obrad 

prowadzi wprost do kolejnego punktu, gdyż na jego podstawie Burmistrzowi Rada udziela, bądź nie 

udziela absolutorium, gdzie dyskusji nie ma, ponieważ została powołana teraz. Pan J. Wiśniewski 

wskazał,  że  przysłuchując  się  dyskusji  ma  wrażenie,  że  nie  dyskutują  na  temat  tego  punktu, 

ponieważ  absolutorium  wprost  jest  aktem aprobowania  budżetu,  czyli  odnosi  się  do  jedynego 

kryterium, czyli zgodności z prawem. Dyskusja idzie w kierunku oceny działań, a nie w kierunku 

aktu, nad którym powinni dyskutować, czyli nad sprawozdaniem finansowym za poprzedni rok. 

Zaczynają dyskutować na tematy, które nie mają związku z kolejnym punktem, czyli udzieleniem, 

bądź nie udzieleniem absolutorium. 

4)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2019 rok.

Przewodniczący  komisji  obradujący  24  czerwca  2020  r.  przedstawili  opinie  dotyczące 

poszczególnych komisji na temat sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Wyrzysk za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt  uchwały.  Następnie  zapytał,  czy  do  przedstawionego 

projektu uchwały radni mają pytania. W związku z brakiem pytań Przewodniczący przystąpił do 

głosowania. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
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ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Ryszard Grzegorz Sell

NIEOBECNI (2)

Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności  13 radnych – 13 głosami  „za” Rada podjęła uchwałę  Nr  XXIII/212/2020,  która 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad. 8 Absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2019 rok:

1)  przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie 

udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  Gminy 

Wyrzysk za 2019 rok;

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Leszek Matuszewski poinformował, że Komisja Rewizyjna na 

posiedzeniu  4  czerwca  2020  r.  podjęła  uchwałę  Nr  1/2020  w  sprawie  wniosku  o  udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2019 rok. Komisja Rewizyjna pozytywnie jednogłośnie 

zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy Wyrzysk za 2019 r. W związku z czym wnioskowała do 

Rady Miejskiej w Wyrzysku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2019 rok. 

Uchwała Nr 1/2020 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 4 czerwca 2020 roku w  

sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2019 rok stanowi załącznik  

nr 6 do protokołu. 

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2019 rok;

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej Leszek  Matuszewski poinformował,  że  Skład  Orzekający 

Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia  12  czerwca  2020  roku  podjął  uchwałę 

Nr  SO.0955/27/13/Pi/2020  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku o udzielenie Burmistrzowi Miasta i Gminy Wyrzysk absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2019 rok. 

24



Na podstawie  dokonanej  oceny  Komisja  Rewizyjna  Rady  Miejskiej  w Wyrzysku  zaopiniowała 

pozytywnie wykonanie budżetu za rok 2019 i sformułowała wniosek o udzielenie Burmistrzowi 

Wyrzyska absolutorium.

Mając  powyższe  na  uwadze,  Skład  Orzekający  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu 

wyraził opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z wykonania budżetu za 2019 rok jest należycie uzasadniony.

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu  

Gminy Wyrzysk za 2019 rok stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

3)  poddanie  pod  głosowanie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w 

sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu Gminy 

Wyrzysk za 2019 rok - uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska 

za 2019 rok. 

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w 

Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Wyrzysk za 2019 rok, a tym samym podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Wyrzyska za 2019 rok.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za przyjęciem wniosku Komisji 

Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi 

Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2019 rok?

W Wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Ryszard Grzegorz Sell

NIEOBECNI (2)

Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności  13 radnych – 13 głosami  „za” Rada podjęła uchwałę  Nr  XXIII/213/2020,  która 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady R. Łuka w imieniu Rady Miejskiej złożył serdeczne życzenia Pani Burmistrz 

za uzyskanie absolutorium jednogłośnie w obecności 13 radnych. Życzył,  aby kolejne lata były 

podobne do lat ubiegłych. Przewodniczący powiedział, że wspólnie mogą dokonać jeszcze wielu 

rzeczy.  Pan R.  Łuka  złożył  gratulacje  Pani  Burmistrz  jak  również  urzędnikom i  pracownikom 

jednostek organizacyjnych. 

Przewodniczący Rady wręczył Pani Burmistrz wiązankę kwiatów.

Następnie gratulacje i kwiaty w imieniu Klubu Radnych ,,Razem dla Gminy” złożył Włodzimierz  

Michalski .

Zabierając  głos  Burmistrz  Wyrzyska  -  Bogusława  Jagodzińska  podziękowała  za  udzielenie  jej 

absolutorium jednogłośnie, gdyż jest to budujące dla Burmistrza, pracowników Urzędu Miejskiego 

oraz jednostek organizacyjnych, że mimo pewnych sporów, które toczą, ponieważ demokracja daje 

im do tego prawo, to oceniają obiektywnie działania jej i Urzędu, gdyż absolutorium dla Burmistrza 

jest  to  absolutorium dla  wszystkich  pracowników,  którzy  przyczyniają  się  do  realizacji  zadań. 

Bez pracy tak wielu oddanych sprawie i realizacji zadań pracowników, nie mogli by się cieszyć tak 

wieloma zadaniami  inwestycyjnymi,  które  cieszą  mieszkańców.  Pani  Burmistrz  podziękowała  i 

wyraziła nadzieję, że ten rok, który jest dla nich trudny i który stawia przed nimi większe wyzwania 

niż zadania inwestycyjne, gdyż jest to rok wielkich niewiadomych, również będą mogli rozliczyć 

w sposób pozytywny. Mówczyni nie ukrywała, że patrzyła na tablicę i zastanawia się jak to jest, 

że absolutorium nie jest jednoznaczne z zaufaniem do Burmistrza, ale może tak powinno być, gdyż 

czasami niektórzy z zasady są na „nie”. Kończąc Pani B. Jagodzińska poinformowała wszystkich 

oglądających sesję online, iż przy takiej Radzie będą realizować dla mieszkańców zadania tylko w 

sposób prawidłowy, należyty i racjonalny. 

Ad. 9.    Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:  

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2020 r.;

Przewodniczący  obrad powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  Komisji  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku.  

Teresa  Mikołajczak  –  Skarbnik  Gminy poprosiła  o  wprowadzenie  autopoprawki  w  uchwale 

w sprawie zmian w budżecie gminy Wyrzysk na 2020 rok. Wskazała, że jedną poprawkę omówiła 

na  komisjach  i  należało  ją  wprowadzić  zgodnie  z  zarządzeniem Burmistrza  i  wprowadzeniem 

dotacji  na  wybory.  Teraz  wprowadza  się  kolejną  autopoprawkę,  która  polega  na  przesunięciu 

środków  pomiędzy  rozdziałami  klasyfikacji  budżetowej  w  związku  ze  zwiększaniem 

dofinansowania do realizacji zadań w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu środków 
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jakie są zaplanowane w budżecie na 2020 rok. Tą autopoprawkę radni otrzymali drogą mailową. 

Kończąc Pani Skarbnik wskazała, że autopoprawkę wprowadzono w zał. nr 2 oraz zał. nr 6 do 

uchwały tj. załącznik dotacyjny oraz załącznik o wydatkach budżetu. 

Wobec  nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad 

przyjęciem autopoprawek.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Łukasz Aleksander Napierała, Ryszard Grzegorz 

Sell.

NIEOBECNI (3)

Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniu, 

które odbyło się 24 czerwca 2020 r. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad  przyjęciem  zmian  w 

budżecie Gminy Wyrzysk na 2020 rok wraz z autopoprawkami.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Łukasz Aleksander Napierała, Ryszard Grzegorz 

Sell

NIEOBECNI (3)

Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności  12  radnych -  12  głosami  ,,za” Rada podjęła  uchwałę  Nr XXIII/214/2020,  która 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

27



2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 

2020-2030;

Przewodniczący  obrad powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  Komisji  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku.  

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy powiedziała, że jest tylko jedna autopoprawka, która została 

wprowadzona  podczas  komisji  Rady,  ponieważ  zmiana  o  której  mówiła  dotycząca  zmian  w 

budżecie jako autopoprawka nr 2 nie wpływa na zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniu, 

które odbyło się 24 czerwca 2020 r. 

Wobec  nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad 

przyjęciem przedmiotowej uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Ryszard Grzegorz Sell.

NIEOBECNI (2)

Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności  13  radnych -  13  głosami  ,,za” Rada podjęła  uchwałę  Nr XXIII/215/2020,  która 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

3)udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu  na realizację zadania inwestycyjnego 

pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 1192P na odcinku Wyrzysk Skarbowy – 

Gleszczonek - III etap”;

Przewodniczący  obrad powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  Komisji  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku.  

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniu, 

które odbyło się 24 czerwca 2020 r. 
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Wobec  nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad 

przyjęciem przedmiotowej uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Ryszard Grzegorz Sell

NIEOBECNI (2)

Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak

W obecności  13  radnych -  13  głosami  ,,za” Rada podjęła  uchwałę  Nr XXIII/216/2020,  która 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

4)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok;

Przewodniczący  obrad powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  Komisji  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku.  

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniu, 

które odbyło się 24 czerwca 2020 r. 

Wobec  nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad 

przyjęciem przedmiotowej uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Ryszard Grzegorz Sell.

NIEOBECNI (2)

Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.
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W obecności  13  radnych -  13  głosami  ,,za” Rada podjęła  uchwałę  Nr XXIII/217/2020,  która 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

5) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Wyrzysk na rok szkolny 2020/2021;

Przewodniczący  obrad powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  Komisji  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku.  

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniu, 

które odbyło się 24 czerwca 2020 r. 

Wobec  nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad 

przyjęciem przedmiotowej uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Ryszard Grzegorz Sell

NIEOBECNI (2)

Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak

W obecności  13  radnych -  13  głosami  ,,za” Rada podjęła  uchwałę  Nr XXIII/218/2020,  która 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

6)  określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżania tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin  zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych  i  opiekuńczych  nauczycielom,  którym 

powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Wyrzysk oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli 

niewymienionych w art. 42 ust 3 ustawy Karta Nauczyciela;

Przewodniczący  obrad powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  Komisji  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku.  

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniu, 

które odbyło się 24 czerwca 2020 r. 

Wobec  nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad 

przyjęciem przedmiotowej uchwały.
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W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Ryszard 

Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Łukasz Aleksander Napierała

NIEOBECNI (2)

Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak

W obecności  13  radnych -  12  głosami  ,,za” Rada podjęła  uchwałę  Nr XXIII/219/2020,  która 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

7) zniesienia formy ochrony przyrody z drzewa stanowiącego część alei dębowej – pomnik 

przyrody;

Przewodniczący  obrad powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  Komisji  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku.  

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniu, 

które odbyło się 24 czerwca 2020 r. 

Wobec  nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad 

przyjęciem przedmiotowej uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, 

Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, Ryszard 

Grzegorz Sell

PRZECIW (1)

Mateusz Karol Jaremko
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NIEOBECNI (2)

Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak

W obecności  13  radnych -  12  głosami  ,,za” Rada podjęła  uchwałę  Nr XXIII/220/2020,  która 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

8) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu w trybie bezprzetargowym na czas 

nieoznaczony z dotychczasowym najemcą nieruchomości;

Przewodniczący  obrad powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  Komisji  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku.  

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  poprosiła  o  wprowadzenie  autopoprawki 

w załączniku do uchwały, ponieważ winna być działka 240/14, a nie jak wskazano w projekcie 

240/12. 

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  przeszedł  do  przegłosowania  zaproponowanej 

autopoprawki.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Ryszard Grzegorz Sell.

NIEOBECNI (2)

Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniu, 

które odbyło się 24 czerwca 2020 r. 

Wobec  nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad 

przyjęciem przedmiotowej uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

32



Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Ryszard Grzegorz Sell.

NIEOBECNI (2)

Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności  13  radnych -  13  głosami  ,,za” Rada podjęła  uchwałę  Nr XXIII/221/2020,  która 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

9) przyjęcia  sprawozdania z  działalności  Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Wyrzysku 

za I półrocze 2020 roku;

Przewodniczący  obrad powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  Komisji  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku.  

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniu, 

które odbyło się 24 czerwca 2020 r. 

Wobec  nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad 

przyjęciem przedmiotowej uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Ryszard Grzegorz Sell.

NIEOBECNI (2)

Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności  13  radnych -  13  głosami  ,,za” Rada podjęła  uchwałę  Nr XXIII/222/2020,  która 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

10) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2020 roku;

Przewodniczący  obrad powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  Komisji  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku.  

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniu, 

które odbyło się 24 czerwca 2020 r. 
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Wobec  nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad 

przyjęciem przedmiotowej uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Ryszard Grzegorz Sell.

NIEOBECNI (2)

Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności  13  radnych -  13  głosami  ,,za” Rada podjęła  uchwałę  Nr XXIII/223/2020,  która 

stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

11) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 

2020 roku;

Przewodniczący  obrad powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  Komisji  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku.  

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniu, 

które odbyło się 24 czerwca 2020 r. 

Wobec  nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad 

przyjęciem przedmiotowej uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Ryszard Grzegorz Sell.

NIEOBECNI (2)

Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.
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W obecności  13  radnych -  13  głosami  ,,za” Rada podjęła  uchwałę  Nr XXIII/224/2020,  która 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

12) przyjęcia planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w 

Wyrzysku na II półrocze 2020 roku;

Przewodniczący  obrad powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  Komisji  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku.  

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniu, 

które odbyło się 24 czerwca 2020 r. 

Wobec  nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad 

przyjęciem przedmiotowej uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Ryszard Grzegorz Sell.

NIEOBECNI (2)

Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności  13  radnych -  13  głosami  ,,za” Rada podjęła  uchwałę  Nr XXIII/225/2020,  która 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

13) przyjęcia planu pracy Komisji  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  w 

Wyrzysku na II półrocze 2020 roku;

Przewodniczący  obrad powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  Komisji  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku.  

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniu, 

które odbyło się 24 czerwca 2020 r. 

Wobec  nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad 

przyjęciem przedmiotowej uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
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ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Ryszard 

Grzegorz Sell.

PRZECIW (1)

Łukasz Aleksander Napierała.

NIEOBECNI (2)

Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności  13  radnych -  12  głosami  ,,za” Rada podjęła  uchwałę  Nr XXIII/226/2020,  która 

stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

14)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  Rady  Miejskiej  w 

Wyrzysku na II półrocze 2020 roku.

Przewodniczący  obrad powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  Komisji  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku.  

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniu, 

które odbyło się 24 czerwca 2020 r. 

Wobec  nie  nawiązania  dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  nad 

przyjęciem przedmiotowej uchwały.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Ryszard Grzegorz Sell.

NIEOBECNI (2)

Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności  13  radnych -  13  głosami  ,,za” Rada podjęła  uchwałę  Nr XXIII/227/2020,  która 

stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

36



Ad.  10.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

Dyskusji nie podjęto. 

Ad. 11. Wolne głosy.

Radny  Leszek  Matuszewski powiedział,  że  bardzo  ładnie  wykoszono  Osiek  przy  drodze 

wojewódzkiej. Mieszkańcy pytają, czy będzie stałe koszenie, czy wykonano to dorywczo?

Radny Tomasz  Bogdański  podziękował  Pani  Burmistrz  oraz  Panu Wiceburmistrzowi  w imieniu 

Pana K.  Derdowskiego  za  współpracę  w modernizacji  odcinka  chodnika,  który  znajduje  się  w 

Osieku przy sklepie  Domlux.  Zniwelowano tam poziomy,  gdyż w tym miejscu były uskoki  co 

zagrażało przechodniom. Zostało to  zniwelowane i  założono barierki  za co dziękuje w imieniu 

własnym i Pana K. Derdowskiego. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  podziękowała radnemu T.  Bogdańskiego za jego 

słowa,  ponieważ  zawsze  współpracują  z  mieszkańcami  nawet  wtedy,  gdy  nie  gmina  realizuje 

inwestycje w zakresie poprawy bezpieczeństwa i używalności terenów, które do dróg przylegają. 

Cieszy  się,  że  udało  się  znaleźć  kompromis  i  była  współpraca  między  Zarządem  Dróg 

Wojewódzkich, pracownikami gminnymi, a mieszkańce. Odpowiadając na pytanie radnego Leszka 

Matuszewskiego,  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  utrzymują  Osiek  w  czystości,  tak  jak  było 

poprzednio, czyli wracają do działań sukcesywnych. 

Ad. 12. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie  14:43 Przewodniczący Rady 

zamknął XXIII sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:
Angelika Karowska            
podinsp. ds. obsługi rady gminy           
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